
 گل استقلال 
آفساید نبود؟

بعد از گل اول استقلال و از 
تصاویر تلویزیونی مشخص 

بود که روزبه چشمی در شرایط 
مشکوکی ضربه سر زده 

است. در تصویر فیکس شده 
این طور به نظر می رسید که 

کتف چشمی جلوتر بوده است 
و شاید اگر کمک داور ویدیویی 

در کار بود آفساید اعلام 
می شد. ابراهیم میرزابیگی، 

حیدر سلیمانی و نوذر رودنیل 
سه کارشناسی بودند که 

گفتند گل چشمی سالم بوده 
است اما غلامرضا جباری گفته 

کتف چشمی جلوتر بوده است. 
البته رودنیل گفته برای آفساید 

کتف در نظر گرفته نمی شود.

ZOOM

دیاباته در ورزشگاه
در حالی که شــایعات درباره جدایی 
احتمالی شیخ دیاباته از پرسپولیس 
بــه اوج رســیده بــود، او دیــروز در 
ورزشــگاه آزادی حاضــر شــد و دربی 
را از نزدیــک تماشــا کــرد. دیاباتــه 
در وی آی پــی نشســته و کاپشــن 
پرســپولیس را به تن داشــت ضمن 
اینکــه ماســک به صــورت زده بــود.

 
گولسیانی: می بردیم 

خوشحال تر بودم
گئورگی گولســیانی پس از درخشــش 
در دربــی 99 و زدن 2 گل پرســپولیس 
در میکســدزون گفــت: بــازی بســیار 
ســختی بود، همان طور کــه انتظارش 
را داشــتیم دوســت داشــتیم برنــده 
بــازی باشــیم ولــی دیدار ســختی بود. 
من خوشــحالم که توانســتم به تیمم 
کمــک کنــم. وی ادامــه داد: من 2 گل 
در دربــی زدم. اولیــن دربــی ام بــود. 
مشــخص است که خوشحال هستم 
ولــی اگــر پیــروز میــدان می شــدیم، 
خوشــحال تر بــودم. البتــه مشــکلی 
نیســت، یــک امتیــاز هــم بــرای مــا 
خــوب اســت. گولســیانی گفــت: مــن 
2 گل بــه ثمــر رســاندم ولــی در حالت 
کلــی بخواهــم بگویــم، تیم مــا در خط 
دفاعــی در نظــم و ســازماندهی کمــی 
مشــکل داشــت. می خواهــم بــه ایــن 
بــازی کمــی حرفه ای تــر نگاه کنــم. در 
جزئیات بخواهــم بگویم، تیم ما بهتر 
بــود. مــا بایــد بهتر شــویم و امیــدوارم 

قهرمــان لیــگ شــویم.
 

واکنش 
 پرسپولیسی ها 

به سفر لوکادیا
 بعــد از اتمــام دربــی، بازیکنــان 
پرســپولیس در خصــوص تــرک 
رگــن  یو توســط  ن  یــرا ا ره  یکبــا
لوکادیــا، نظــرات جالبــی داشــتند. 
کمــال کامیابی نیــا گفــت: »لوکادیــا 
تمرینــش را انجــام مــی داد و هرگــز 
صحبتــی از رفتــن نمی کــرد. مثــل 
اینکه شــرایط خانوادگــی اش طوری 
بــود کــه بایــد می رفت و باشــگاه  هم 
در جریان است. امیدواریم بر گردد. 
لوکادیــا خیلــی بــه مــا کمک کــرده و 
در ایــن بــازی هــم می توانســت در 
کنار ما باشــد ولــی بازیکنان دیگری 
هــم داریــم کــه مؤثــر هســتند.« 
فرشــاد فرجــی در ایــن خصــوص 
گفــت: »لوکادیــا گفتــه اســت کــه 
بــه دلیــل مشــکل خانوادگــی باید از 
ایــران بــرود و از باشــگاه فرصت ۴۸ 
ســاعته گرفته تــا برگــردد.« مرتضی 
پورعلی گنجــی هــم در ایــن مــورد 
واکنــش نشــان داد: »لوکادیــا یــک 
مشــکل خانوادگــی داشــت. همــه 
بازیکنــان بــرای تیــم خــوب و مثبت 
هســتند امــا نتوانســتیم لوکادیــا را 
کنــار خودمان داشــته باشــیم. البته 
امیدوارم بتوانیم او را برای بازی های 

بعــدی در تهــران ببینیــم.«

تصمیم جالب 
بیرانوند

گلر ملی پوش پرســپولیس در حالی 
تصمیم به اســتفاده از ماســک ویژه 
بــرای محافظــت از بینــی اش گرفت 
کــه در بــازی امریــکا و تنهــا چنــد روز 
بعــد از مصدومیتش بدون ماســک 
بــازی کــرده بــود. بیــرو کــه بعــد از 
یــک هفتــه تمریــن بــدون ماســک، 
در آســتانه دربــی تصمیــم گرفــت با 
محافــظ روی صــورت تمریــن کنــد و 
وارد بازی شــود، بــه اولین دروازه بان 
پرســپولیس تبدیــل شــد که بــه این 
شــکل در دربی حضور پیدا می کند. 
نکتــه جالــب اینکه ماســک صورت 
بیرانونــد تنهــا در قســمت بینــی 
محافــظ داشــت و بیرانوند در ناحیه 
چشــم هیــچ مانعــی روی صــورت 
خــود نداشــت و به صــورت کامــل 
می توانســت بــر صحنه هــا اشــراف 
داشــته باشــد. بیرو اگر می توانست 
در ایــن بــازی کلیــن شــیت کنــد، بــه 
رکــورد عابدزاده می رســید اما دو گل 
خــورد کــه البته در هیچ کدام مقصر 
نبود و یک خروج خوب هم داشت.

 zخبر و مصاحبه

گئورگی گولسیانی

دبل در اولین دربی

شــاید هیچ کــس فکــر نمی کرد که در غیاب دیاباتــه و لوکادیا یک مدافع گلزن 
پرســپولیس باشــد. گولســیانی کــه تاکنــون برای پرســپولیس گل نــزده بود در 
دربی دبل کرد. اتفاقی که تاکنون برای هیچ مدافعی آن هم از نوع خارجی اش 
نیفتــاده بــود. گولســیانی بــا دو جاگیــری خــوب و دو ضربــه ســر نام خــودش را 
بــه ویژه تریــن شــکل ممکــن در کتاب تاریــخ دربی تهران ثبت کرد. گولســیانی 

در دفــاع هــم جــزو خوب هــای تیمش بــود و حداقل از زوجش بهتــر کار کرد.

دانیال اسماعیلی فر

جو سکوهای خالی او را گرفت!

در شــرایطی کــه انتظــار می رفت مدافع راســت محبوب یحیــی در این بازی 
خــودی نشــان دهد و برای جام ملت ها خیــز بردارد اما یکی از ضعیف ترین 
چهره های تیمش بود. دانیال در حمله چیزی برای ارائه نداشت و یکی دو 
بار در ارســال کات بک مشــکل داشــت و در دفاع هم ضعیف کار کرد. او در 
نیمه اول یکی دو اشــتباه بد کرد و باعث شــد ســلمانی ســتاره حریف شود. 
در ثبت گل دوم اســتقلال هم او مقصر بزرگ بود و مقابل محبی کم آورد.

محمد عمری

بهترین تعویض یحیی

وینگر کوتاه قامت پرسپولیس دقیقه 62 یکی از بازیکنانی بود که به عنوان 
بازیکن تعویضی به زمین رفت. عمری در همان لحظات نخست از رضاوند 
اخطــار گرفــت و در ادامــه در جریان بازی و در کارهای ترکیبی چهره موفقی 
داشت. اما کار برجسته این بازیکن در بحث دفاع مشهود بود جایی که در 
ضدحمله ســریع حریف توپ پیمان بابایی را زد و مانع از گل شــوم حریف 
شد. عمری یک ری اکشن دفاعی مناسب دیگر هم در دقایق آخر داشت.
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 zمصاحبه

 علیرضــا بیرانونــد بعد از تســاوی 2 بر 
2 دربــی پایتخت در جمع خبرنگاران 
گفــت: پــس از جــام جهانــی تمــام 
بازیکنــان تیــم ملی را شــما رســانه ها 
در مقابــل پیشکســوتان گذاشــتید. 
اگــر پیشکســوتی بــرای ســر زدن بــه 
اموات به قبرستان می رفت جلویش 
را می گرفتیــد و می گفتید بازیکن تیم 
ملــی فلان قــدر پــول گرفتــه اســت. 
بازیکــن تیــم ملــی هــزار تومــان هــم 
پــاداش نگرفتــه اســت. حواله هایــی 
که همه شــما می گویید پاداشــی بود 
کــه پــس از صعــود بــه جــام جهانی به 

مــا قولــش را دادنــد.
وی در مــورد اینکــه پرداخــت حوالــه 
ماشــین بــه بازیکنــان تأییــد شــده 
اســت، گفت: تاکنون هــم یک حواله 

را تأییــد نکردنــد. یــک چیــز را بگویــم 
کــه شــاید کســی نمی دانــد. بــرای 
بــازی بــا ولــز 15 هــزار دلار پــاداش 
گرفتیــم امــا قبــل از دیــدار بــا امریــکا 
نفــری 7 هــزار دلار کــه در مجمــوع 
نزدیــک به 6 میلیارد تومان بود، برای 
خیریه گذاشــتیم. شــما این چیزها را 
نمی بینیــد. نــذر کرده بودیــم تا مردم 
خوشــحال شــوند. 6 میلیــارد کــه از 
جیــب دولت نبــود، این پــاداش برای 
فیفــا و AFC اســت که به فدراســیون 
می دهــد و فدراســیون هــم لطــف 
کــرده آن را بیــن مــا تقســیم کــرد. 
بازیکنــان والیبــال و هندبــال هــم 
رئیس فدراسیون شــان می تواند این 

پول هــا را از فیفــا و AFC بگیــرد!
دروازه بــان تیم ملی در خصوص اینکه 

ملی پوشــان والیبال و بســکتبال و... به 
پرداخــت حوالــه خــودرو بــه بازیکنــان 
اعتــراض کرده  انــد، گفــت: مــن هــم 
می خواهــم همیــن را بگویــم. پولــی که 
مــا می گیریــم از جیــب دولت نیســت، 
آن را از خــارج از کشــور بــه مــا داده انــد. 
چهــار ســال زحمــت کشــیدیم تــا بــه 
 AFC جــام جهانــی رســیدیم. فیفــا و
پــاداش بــه مــا می دهنــد و فدراســیون 
هم بین بازیکنان تقســیم کرد. رئیس 
فدراســیون به ما لطف داشــت. رئیس 
فدراسیون والیبال، هندبال و بسکتبال 
کــه چنیــن صحبت هایــی می کننــد 
خودشــان از آن طــرف پــول بگیرنــد و 
بــه ملی پوشــانی کــه حق شــان اســت 
پرداخــت کننــد زیــرا تمــام ورزشــکاران 
ایــن رشــته ها حــق دارنــد پــول بگیرند.

بیرانونــد اضافــه کــرد: هیــچ وقــت از 
دولــت پــول نگرفتیــم. پولی کــه برای 
دیــدار بــا ولز گرفتیم همین بود. از آن 
15 هــزار دلار نفــری 7 هــزار دلار قبــل 
از بــازی بــا امریکا روی هم گذاشــتیم 
که روی هم 6 میلیارد تومان می شود 
امــا شــما هیــچ وقــت ایــن موضــوع را 
رســانه ای نکردیــد. هــر جــا رســیدید 
گفتیــد آیــا پاداشــی که بازیکنــان تیم 
ملــی گرفتند آن هم پــس از باخت به 

امریکا درســت اســت؟
وی در خصــوص اینکــه وقتــی ایــن 
بحــث مطرح شــد بازیکنــان تیم ملی 
پــس از حواشــی ایجاد شــده تصمیم 
گرفتنــد حواله ها را بازگردانند، گفت: 
حوالــه ای بــه مــا داده انــد کــه آن را 

برگردانیــم؟

دروازه بــان پرســپولیس در خصــوص 
اینکــه مهدی نبی چنیــن اظهارنظری 
کرده اســت، عنوان کــرد: همین الان 
مهدی نبی را پیدا کنید و بپرســید چه 
حواله ای به مــا داده اند؟ بچه ها هیچ 
حوالــه ای نگرفته اند. قــرار بود قبل از 
جام جهانی این حواله ها را بدهند اما 
بــاز هــم دم تک تــک بچه هــا گــرم که 
تاکنــون صحبتــی نکرده  انــد.  آخریــن 
تماســی هــم کــه بــا حمیــد ســجادی 
داشــتیم بــه مــا گفتنــد موضــوع حل 
می شود اما تاکنون حل نشده است. 
همــه مــا هــم صبــر کردیــم و کســی 
اعتــراض نکــرد کــه چــرا حواله هــا را 
نمی دهنــد. خیال مردم راحت باشــد 
کــه بازیکنــان تیــم ملــی پــول خوبــی 

نگرفتند.

والیبالی ها و هندبالی ها هم بروند از فیفا و ای اف سی پاداش بگیرند 

بیرانوند: خیال مردم راحت، بازیکنان تیم ملی پول خوبی نگرفتند

یحیــی گل محمــدی بعــد از تســاوی دربــی در 
نشست خبری گفت: نیمه اول برای ما خیلی 
خوب بود و بازی را خیلی خوب کنترل کردیم. 
گل خوبــی هــم زدیــم امــا متأســفانه روی یک 
غفلــت و مقــداری ســختگیری نکردن گل اول 
را خوردیم. البته گل مشــکوک به آفســاید هم 
بود اما کارشناسان باید نسبت به این صحنه 
صحبــت کننــد. چیــزی کــه من دیــدم به 
نظــرم آفســاید بــود. در مجمــوع 
دربی جذابی بود. هر کســی این 
مســابقه را دید لــذت برد. قبل 
بــازی اتفاقاتــی برای مــا افتاد 
که غیرقابــل پیش بینی بود. 
هفتــه قبــل شــیخ دیاباتــه 
و  د و  شــد  م  و مصــد
مهاجــم تخصصــی خود 
را از دســت دادیــم اما 
امــروز جــوری بــازی 
کردیــم کــه نبــود 
شــیخ و لوکادیا به 

چشــم نیامــد.
می کنــم  فکــر   *
ی  ز صت ســو فر
کردیــم زیــرا پــس 
هــم  ل  و ا گل  ز  ا
می توانســتیم گل دوم 
را بزنیــم. در شــروع نیمــه 
دوم نیز گلی خوردیم که در 
انتقــال بــود. در آن صحنــه 
یگیــری بهتــری  یــد جا با
داشــته و در کار دفاعــی 
ســختگیرتر می شــدیم. 
پــس از گل دوم اســتقلال 
توانســتیم بــازی را خــوب 
مدیریت کرده و در زمین 
حریــف پــاس بدهیــم. 
بــی  موقعیت هــای خو
بــرای ارســال و شــوتزنی 
و ضربــات ایســتگاهی 
داشــتیم. خــدا را شــکر 
توانســتیم گل مساوی را 
بــه ثمــر برســانیم اما در 
مجموع می توانســتیم 
برنــده بیــرون بیاییــم. 

بازیکنانــم خیلــی انــرژی گذاشــتند و زحمــت 
کشــیدند. بــازی سراســر هجومــی دیدیــم و 
شــاگردانم فوتبال بازی کردند. واقعاً حق شان 

بــرد بــود.
* بازیکنانــی کــه در پســت مهاجم بازی کردند 
توانســتند موقعیت ســازی کننــد. از بازیکنــان 
خــط حملــه یا چهار نفر خط جلــو انتظار داریم 
کارهــای ترکیبــی کــرده یــا موقعیت ســازی 
داشــته باشــند، پــاس عمقــی بدهنــد و ... این 
کارهایی اســت که مهاجمــان انجام می دهند 
و امــروز تیــم مــا ایــن کار را خیلــی خــوب انجام 
داد. توانســتیم در زمیــن حریــف پاس بدهیم 
و کارهــای ترکیبــی کنیــم. هــر موقــع کارهــای 
ترکیبــی انجــام دادیــم توانســتیم از خط دفاع 
حریــف رد شــویم. شــاید به دلیــل نداشــتن 
مهاجــم تخصصــی نتوانســتیم روی توپ های 
ارســالی ســر بزنیــم امــا فرصت هــای خوبی در 

حملــه ایجــاد کردیم.
*غیبــت شــیخ دیاباتــه و لوکادیــا در ادامــه 
لیــگ: اگــر دو مهاجــم تخصصــی خــود را از 
دســت بدهیــم به نظرم قطعــاً بازی های آینده 
را هم از دســت می دهیم. کار ســخت تر شــده 
اســت. لوکادیــا آقــای گل لیــگ بــود و شــیخ 
دیاباته روند خوبی را طی می کرد. داشتن آنها 
خیلــی می توانــد بــه رونــد و سیســتم هجومــی 

تیــم کمــک کند.
 امــا ســعی داریــم بــا تمرینــات و ایجــاد 
موقعیت هــای بیشــتر ایــن خلأ را پــر کنیم زیرا 
از دســت ما کار خاصی جز اینکه تمرکزمان را 
روی بازی هــا بگذاریــم و بهتــر و بیشــتر تمرین 

کنیــم، برنمی آیــد.
*بازگشــت لوکادیــا: نمی دانــم. اگــر بخواهــد 
بازگــردد هــم دربی را از دســت داد. شــاید این 
بــازی سرنوشــت قهرمانــی را مشــخص کنــد. 
نمی دانــم بــاز می گــردد یا خیر. اما برگشــت او 
بــاز هــم می توانــد برای مــا مثمرثمر باشــد. در 
بدترین و سخت ترین شرایط اگر مهاجم خود 
را از دســت بدهیــد کار بــرای خــودش و تیم ما 
ســخت تر می شود. نمی دانم چگونه بازیکنان 
و هــواداران می خواهنــد بــا ایــن مســأله کنــار 
بیاینــد زیــرا دربــی برای ما سرنوشت ســاز بود.

*رفتــار غیــر حرفه ای لوکادیا و اقدام باشــگاه: 
نمی دانــم او بــاز می گــردد یــا خیر. بایــد منافع 
باشــگاه لحــاظ شــود. قطعــاً رضــا درویــش و 

هیــأت مدیــره نســبت بــه ایــن اقــدام تصمیم 
خوبــی اتخــاذ خواهنــد کرد. شــاید بحث فراتر 
از مدیریــت رفتــه باشــد امــا بــه هــر صــورت 
ایــن اتفــاق افتــاده و نمی توانم زیــاد درباره آن 
توضیــح بدهــم زیــرا نمی دانــم لوکادیا قصدی 
بــرای بازگشــت دارد یــا نــه. باید دیــد در آینده 

چــه اتفاقــی می افتــد.
 *برنامــه بــرای بــازی بــدون مهاجــم: اول باید 
تکلیــف لوکادیــا مشــخص شــود. در چند روز 
آینده مشــخص خواهد شــد آیا او بازمی گردد 
یــا بازنمی گــردد، برگشــتش بــه چــه ترتیــب 

اســت. 
بایــد منتظــر بمانیم و اکنــون نمی توانم جواب 
دقیقــی بــه ایــن ســؤال بدهــم. اگــر بازنگــردد 
بایــد برای تقویت این پســت اقــدام کنیم. این 
اتفــاق دو روز قبــل رخ داد و بــه حــدی درگیــر 
دربــی بودیم کــه درباره جــذب جایگزین برای 
لوکادیــا فکــر نکردیــم. هنــوز هــم بازگشــت 
او مشــخص نیســت. بایــد دیــد چــه اتفاقــی 
می افتــد و چــه تصمیمــی می خواهــد بگیــرد. 
نمی دانــم و فعــلاً هــم نمی توانــم دربــاره ایــن 

موضــوع اظهــار نظــر کنم.
ر  د نلــو  مغا ر  یا شــهر ر  حضــو ل  حتمــا ا *
پرســپولیس: هــر وقــت بــه نقــل و انتقــالات 
نزدیک می شویم برخی شایعات پیش می آید 
و اســامی مطــرح می شــود کــه ایــن موضــوع 
واقعــی نیســت. درســت نیســت بخواهیــم از 
الان دربــاره بازیکــن یــا مهاجــم دیگــری حرف 
بزنیــم. ایــن کار خیلــی غیرحرفه ای اســت. اگر 
قــرار باشــد بــا بازیکنی صحبت کنیــم در زمان 
خــودش و پــس از شــروع نقل و انتقــالات این 

کار را انجــام می دهیــم.
*آل کثیر جانشــین لوکادیا: عیسی هنوز دوره 
نقاهــت و آمادگــی بــازی کــردن را پشت ســر 
نگذاشــته اســت. 6 مــاه از عمــل جراحــی او 
بیشــتر نگذشــته و اگر بخواهد وارد تیم شــود 
دســت کم بــه دو مــاه دیگــر زمــان نیــاز دارد. 
بایــد بــازی تدارکاتی انجــام داده و در تمرینات 
پرفشــار شــرکت کنــد. هنــوز ایــن مراحــل را 
نگذرانــده اســت. هر چند در روزهــای آینده با 
او جلســه داریــم. خیلی وقت اســت خواســته 
قــرارداد بســتن بــا او را مطــرح کــرده ام و فقــط 
توافق های بین دو طرف مانده است. خودش 
خیلــی دوســت دارد در پرســپولیس بمانــد و 

قصدش هم ماندن اســت. قطعاً باشــگاه هم 
در ایــن مــورد وارد مذاکــره خواهــد شــد.

غیبــت   ً : قطعــا گر بــدون تماشــا *دربــی 
تماشــاگران ضربــه بزرگــی بــرای فوتبــال مــا 
و آینــده اش اســت. نمی دانــم تــا چــه زمانــی 
ایــن موضــوع ادامــه دارد و چــه تصمیمــی 
می خواهنــد بگیرنــد. حتی قبــل از دربی اعلام 
شــد بــازی با حضور تماشــاگر برگزار می شــود، 
همــه مــا نســبت بــه ایــن مســأله خوشــحال 
بودیــم و دل مــان بــرای طرفــداران واقعــاً تنگ 
شده است. کاش این بازی خوب را در حضور 
تماشــاگران برگــزار می کردیــم. تصمیماتــی 
اســت کــه نــه فدراســیون می تواند بگیــرد و نه 
ســازمان لیگ، برخی تصمیمــات از بالا گرفته 
می شــود و ما نســبت به آنها بی خبر هســتیم. 
نمی دانــم واقعاً چه زمانی درهای ورزشــگاه به 
روی هــواداران بــاز می شــود. فوتبال بــرای آنها 
اســت و بــدون طرفــداران هیچ لطــف و مزه ای 
نــدارد. امیــدوارم تصمیماتــی گرفته شــود که 
تیم هــا بتواننــد از حضــور هــواداران خــود در 
بحــث درآمدزایــی، اسپانســرینگ و حمایــت 

کــردن اســتفاده کننــد.

بدون دو مهاجم تخصصی قطعاً بازی های بعدی را از دست می دهیم

گل محمدی:  واقعاً حق مان برد بود


